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Or-VII.0002.5.2015     

P R O T O K Ó Ł   Nr  VIII/2015 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 23 czerwca 2015 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 12.10 

Godzina zakończenia : 15.48 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 
1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Marian Kosakowski         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Andrzej Kościuczyk 

14. Ireneusz Jabłoński 

15. Piotr Waczyński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Beata Jakubowska – Radca Prawny 

6. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

7. Mariusz Wróbel – Prezes ZEC – Wod w Choroszczy  

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy  

 

 

 

Porządek obrad  VIII Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 r. oraz podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy w tym: 

 a) zapoznanie się z: 

 - sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, 

 - sprawozdaniem finansowym za 2014 rok, 
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 - informacją o stanie mienia gminy, 

 - opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

 - stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, 

 b) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 

 c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za 

2014 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na przeprowadzenie cyklu badań przesiewowych w 2015 r. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały IX/58/95 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 23 marca 1995 r. w sprawie utworzenia spółki jednoosobowej z 

ograniczoną odpowiedzialnością Miasta i Gminy Choroszcz. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy Spółka z o.o zadania własnego gminy. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Choroszcz. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Choroszcz na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

14. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

15. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

17. Interpelacje i wnioski radnych. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad Sesji.  

      

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady VIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecna radna Izabela Jeniec - Kardasz. 
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 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wniósł następujące propozycje spraw do ujęcia w porządku 

obrad: 

1) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w związku z zaplanowanym referendum ogólnokrajowym, 

2) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Choroszcz wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań, 

Jednocześnie, po dyskusji na Komisji Infrastruktury, Finansów i Rolnictwa, zaproponował 

wykreślenie z porządku obrad punktów:  

1) 8 - rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Choroszcz, 

2) 9 - rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną opłatę. 

 

Porządek obrad VIII Sesji z wniesionymi poprawkami został odczytany przez 

Przewodniczącą Rady i przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 głosami za. 

 

 

Ad. 3 a,b – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca Rady poprosiła 

o przedstawienie: sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok, sprawozdania 

finansowego za 2014 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Choroszcz za 2014 rok łącznie ze 

sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia komunalnego przedstawiła p. Maria 

Borodziuk – Skarbnik Gminy.  

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała następujące dokumenty: 

1) Uchwałę Nr II-00321- 88/15 z dnia 30.04.2015 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza 

Choroszczy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2014 rok, 

2) Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy dotyczącą wykonania 

budżetu gminy Choroszcz za 2014 rok. 

        (dokumenty w załączeniu) 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy za 2014 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 
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- wstrzymało się –  1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr VIII/69/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 20 ) 

 

Ad. 3 c- 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała następujące dokumenty: 

1) Uchwałę Nr II-00322 - 48/15 z dnia 28.05.2015 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną 

Rady Miejskiej Choroszczy wniosku o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2014 

rok, 

2) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2014 rok, 

        (dokumenty w załączeniu) 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy i  poprosiła o 

przegłosowanie: kto jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za 2014 rok: 

- za udzieleniem absolutorium – 12 głosów 

- przeciw udzieleniu absolutorium – 0 głosów 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

(uchwała Nr VIII/70/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

    

Ad. 4 – 
 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2015 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 

 
1. zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 538 083 zł.  

Zwiększenie planu dochodów następuje w związku z:  

- podpisaniem umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej o udzieleniu dotacji na dofinansowanie zakupu wyposażenia i umundurowania 

Ochotniczych Straży Pożarnych – kwota 13 524 zł,  

- uzyskaniem pomocy finansowej z Samorządu Województwa Podlaskiego na 

dofinansowanie zakupu wentylatora oddymiającego dla OSP w Złotorii - kwota 2 500 zł;  

- uzyskaniem ponadplanowych dochodów z tytułu: opłaty eksploatacyjnej – kwota 3 672 zł, 

opłat za zajęcie pasa drogowego – kwota 20 153 zł oraz różnych dochodów w dziale 

Gospodarka mieszkaniowa – kwota 1 500 zł;  

- podniesieniem czynszu dzierżawnego z tytułu używania majątku gminy (budynku, urządzeń 

i sieci ciepłowniczej) przez S-kę Zakład Energetyki Cieplnej i Wodociągów i Kanalizacji w 

Choroszczy – kwota 496 734 zł.  

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach:  
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- rozdział 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej – o kwotę 40 000 zł z 

przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania terenów gminnych (traktorek z 

wyposażeniem);  

- rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – o kwotę 49 250 zł z 

przeznaczeniem na wykup gruntów;  

- rozdział 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego – o kwotę 30 149 zł na umowy 

zlecenia oraz zakup oprogramowania, niezbędnych dla wykonania opracowań Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Choroszcz;  

- rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – o kwotę 77 350 zł na 

zakupy materiałów i usług remontowych, montaż klimatyzacji w 4 pomieszczeniach oraz 

zakup oprogramowania do ewidencji środków trwałych – niezbędnych do poprawy warunków 

obsługi klientów urzędu;  

- rozdział 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego – o kwotę 8 650 zł na umowy 

zlecenia;  

- rozdział 75095 Pozostała działalność (Administracja publiczna) – o kwotę 21 000 zł na 

opracowanie Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz oraz Strategii Rewitalizacji Gminy 

Choroszcz;  

- rozdział 75405 Komendy powiatowe Policji – o kwotę 5 000 zł w formie przekazania na 

Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji – z przeznaczeniem na koszty zwiększonych patroli w 

okresie wakacyjnym;  

- rozdział 75412 Ochotnicze Straże Pożarne – o kwotę 22 625 zł na dotacje i wydatki 

majątkowe sprzętu pożarniczego dla jednostek OSP z terenu Gminy Choroszcz oraz 

zwiększenie planu wydatków na wypłatę ekwiwalentu ochotnikom za uczestnictwo w akcjach 

ratunkowych i szkoleniach;  

- rozdział 80101 Szkoły podstawowe – o kwotę 89 800 zł z przeznaczeniem na niezbędne 

zakupy wyposażenia (meble szkolne) i pomocy dydaktycznych w celu przystosowania Szkoły 

Podstawowej w Choroszczy dla potrzeb edukacji wczesnoszkolnej;  

- rozdział 80110 Gimnazja – o kwotę 162 870 zł na modernizację i przystosowanie 

pomieszczeń do nauczania w budynku Gimnazjum w Choroszczy;  

- rozdział 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – o kwotę 28 000 zł na przebudowę 2 

przydomowych oczyszczalni ścieków;  

- rozdział 92114 Pozostałe instytucje kultury – o kwotę 64 496 zł na zwiększenie dotacji 

podmiotowej dla Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu – kwotę 63 450 zł na 

zwiększone koszty utrzymania m.in. obiektów sportowych i organizacji imprez oraz na 

zwiększenie planu wydatków placu zabaw w Rogowie, realizowanego głównie w ramach 

Funduszu Sołeckiego – kwota 1 046 zł;  

Przeniesienia planu wydatków następują pomiędzy rozdziałami i działami:  

- rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – przenosi się kwotę 100 000 zł z zakupu 

materiałów na zwiększenie planu wydatków na zakup usług równania dróg gruntowych;  

- w rozdziałach 80149 i 80150 Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci… - w celu urealnienia planów wydatków;  

- z działu 926 Kultura fizyczna – przenosi się plan wydatków w kwocie 49 981 zł na 

zwiększenie dotacji podmiotowej dla M-GCKiS do działu 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, oraz z rozdziału 92695 Pozostała działalność przenosi się kwotę 626 zł do 

rozdziału 92601 Obiekty sportowe na zwiększenie planu wydatków na budowę altany 

rekreacyjnej w Barszczewie, realizowanej w ramach Funduszu Sołeckiego.  

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3, w którym 

wprowadzono zmiany w pozycjach:  

Poz. 8 Zakup gruntów– zwiększono wartość zadania o 49 250 zł,  
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Poz. 8a. Zakup sprzętu do utrzymania terenów komunalnych – wprowadzono nowe zadanie o 

wartości 40 000 zł;  

Poz. 10a. Zakup oprogramowania na potrzeby opracowania Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Choroszcz – wprowadzono nowe zadanie o 

wartości 10 000 zł;  

Poz. 11 Zakup sprzętu komputerowego, urządzeń biurowych oraz oprogramowania na 

potrzeby Urzędu Miejskiego w Choroszczy – zwiększono plan wydatków o kwotę 5 850 zł;  

Poz. 11a. Montaż klimatyzacji w 4 pomieszczeniach Urzędu Miejskiego – wprowadzono 

nowe zadanie o wartości 16 500 zł;  

Poz. 14a. Zakup wentylatora oddymiającego na potrzeby OSP w Złotorii – wprowadzono 

nowe zadanie o wartości 5 000 zł;  

Poz. 15a. Adaptacja i modernizacja pomieszczeń do nauczania w budynku Gimnazjum w 

Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 152 170 zł;  

Poz. 16a. Budowa (wymiana)2 szt przydomowych oczyszczalni ścieków – wprowadza się 

nowe zadanie o wartości 28 000 zł;  

Poz. 19a Dokumentacja projektowa na zadanie p.n. "Wykonanie mikroinstalacji 

prosumenckich wykorzystujących odnawialne źródła energii na potrzeby własne na 

budynkach użyteczności publicznej i budynkach prywatnych Gminy Choroszcz" – zmniejsza 

się wartość zadania o 10 000 zł,  

Poz. 22 Budowa placu zabaw w Rogowie – zwiększa się wartość zadania o kwotę 1 046 zł;  

Poz. 25 Budowa altany rekreacyjnej w Barszczewie– zwiększa się wartość zadania o kwotę 

626 zł.  

Aktualizuje się zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2015 

roku – zgodnie z załącznikiem nr 4, w którym wprowadzono zmiany w pozycjach:  

Poz. I.1. Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy – dotacja podmiotowa na 

działalność statutową – zwiększa się o kwotę 63 450 zł;  

Poz. II.2. Komenda Powiatowa Policji – wpłata na Fundusz Wsparcia Policji – zwiększa się o 

kwotę 5 000 zł;  

Poz. III.3. Ochotnicza Straż Pożarna w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o 

wartości 7 900 zł  

Poz. III.4. Ochotnicza Straż Pożarna w Barszczewie – wprowadza się nowe zadanie o 

wartości 1 950 zł;  

Poz. III.5. Ochotnicza Straż Pożarna w Pańkach – wprowadza się nowe zadanie o 

wartości 1 775 zł. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Wioletta Kowieska zapytała o dotację na M-G CKi S w Choroszczy w kwocie 63 

450 zł (na zwiększone koszty utrzymania m.in. obiektów sportowych i organizacji imprez) – 

czy nie jest to przypadkiem  kwota na wypłatę odszkodowania dla byłego dyrektora Centrum 

Kultury p. Ożlańskiego? Przypomniała także, że na jej zapytanie w interpelacjach o sprawy 

sądowe otrzymała tylko informację o sprawie Burmistrza Ułanowicza w sądzie pracy.  

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że wymieniona kwota jest na działaność M-G 

CKiS związaną ze zwiększonymi kosztami utrzymania m.in. obiektów sportowych i 

organizacji imprez. Na dzień udzielania odpowiedzi na wpomniany wniosek złozony przez p. 

Kowieską Urząd nie miał wiadomości, że p. Ożlański zaskarży M-G CK i S w Choroszczy do 

Sądu Pracy (nie Urząd Miejski w Choroszczy). Nie ma w tej chwili mowy o wypłacie 

odszkodowań dla kogokolwiek gdyż nie zapadł żaden wyrok sądowy. 
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Radny Grzegorz Gereluk zapytał o zwiększenie opłaty dzierżawy dla Spółki ZEC – Wod: 

jak to wpłynie na dzioałalnośc Spółki i i ceny mediów? 

Prezes Mariusz Wróbel wyjaśnił, że nie wpłynie to na podwyżkę cen za ścieki i wodę – 

kwota dzierżawy została urealniona ponieważ do tej pory była rażąco niska.  

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/71/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Ponownie głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przeprowadzenie badań 

przesiewowych słuchu i wzroku w 2015 r. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu w kwocie 4 500 zł na wykonanie cyklu badań 

przesiewowych multimedialnym programem „Słyszę i Widzę” dzieci z klas I z terenu Gminy 

Choroszcz. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przeprowadzenie badań 

przesiewowych słuchu i wzroku w 2015 r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/72/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszczy przedstawiła propozycję zmian Wieloletniej Prognozy 

Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje się następujące zmiany: dokonać zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, polegających na:  

1) uaktualnieniu planu dochodów i wydatków budżetu na 2015 rok, po dokonanych zmianach, 

wg stanu na 23 czerwca 2015 r.;  
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2) wyeliminowaniu uchybień wskazanych uchwałą Nr 2301/15 z dnia 02 czerwca 2015r. 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku.  

Po dokonanych zmianach wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań, o której 

mowa w art. 243 ustawy, do dochodów po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń 

przypadających na dany rok wynosi:  

- w 2015 roku – 6,57%  

- w 2016 roku – 8,83%  

przy dopuszczalnych wskaźnikach, odpowiednio:  

- w 2015 roku – 8,74%  

- w 2016 roku – 12,27%  

zatem spełniony zostaje warunek określony w art. 243 ustawy o finansach publicznych.  

Z ujętej w poz. 12.1 kwoty dochodów bieżących na programy lub zadania finansowane           

z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych 

- w wysokości 3 693 203 zł jedynie kwota 142 669 zł będzie wydatkowana na projekty lub 

zadania finansowane z udziałem tych środków, gdyż pozostałość tej kwoty, tj. 3 559 652 zł, 

którą Gmina uzyska jako refundację poniesionych wydatków na Projekt pn. „Odnawialna 

energia słoneczna sposobem na poprawę czystości powietrza na terenie Gminy Choroszcz” 

jest przeznaczona na spłatę kredytu zaciągniętego na wyprzedzające finansowanie tego 

projektu.   

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 
    

(uchwała Nr VIII/73/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach:  

13.05 – 13.30. 

 
 

Ad. 7, 8 – 
 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały IX/58/95 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 23 marca 1995 r. w 

sprawie utworzenia spółki jednoosobowej z ograniczoną odpowiedzialnością Miasta i Gminy 

Choroszcz oraz projekt uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy Spółka z o.o zadania własnego gminy. 

 

Grzegorz Gabrian wyjaśnił, że w uchwale nr IX/58/95 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 

23 marca 1995r. w sprawie utworzenia spółki jednoosobowej Miasta i Gminy Choroszcz, 

wprowadza się zmiany, polegające na tym, że § 2 otrzymuje następujące brzmienie: 

„§ 2. Przedmiotem działania spółki jest: 

1) produkcja i dostawa energii cieplnej, wody oraz odprowadzenie ścieków na terenie miasta i 

gminy Choroszcz; 
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2) wyposażenie nieruchomości zamieszkałych na terenie miasta i gminy Choroszcz w 

pojemniki na odpady, w ramach zadań własnych Gminy, przekazanych do realizacji Spółce; 

3) letnie i zimowe utrzymanie dróg.”.  

Dodał, że sprawy te już wcześniej zostały wpisane do KRS Spółki, jest to, więc 

usankcjonowanie tego co już się stało. 

Jednocześnie, jako konsekwencję przedstawionej uchwały, proponuje powierzenie Spółce 

ZEC – Wod w Choroszczy zadania własnego gminy Choroszcz polegającego na wyposażeniu 

nieruchomości zamieszkałych, znajdujących się w granicach administracyjnych Gminy 

Choroszcz, w pojemniki na odpady, jako realizację zadań własnych gminy z zakresu 

utrzymania czystości i porządku. 

Możemy to uzasadnić w dwóch obszarach: jest to w pewnym sensie uniezależnienie się od 

obecnych operatorów odbierających odpady i ich zdyscyplinowanie. W perspektywie, trudno 

powiedzieć jakiego czasu, chcemy powierzyć Spółce zadanie odbioru odpadów komunalnych 

gdyż przyjdzie taki czas, że będziemy musieli zejść z ryczałtowego rozliczania wykonawców 

na system obmiarowy – być może nastąpi to od 30.06.2016 r. gdy będzie uruchomiona 

spalarnia i zostanie umocowana w Wojewódzkim planie Gospodarki Odpadami. Istnieje 

zagrożenie, że będzie to prawdopodobnie jedyna instalacja, do której będziemy mogli 

odprowadzać odpady i gmina będzie się rozliczała od tony. Przy tym rozwiązaniu istnieje 

niebezpieczeństwo podrzucania odpadów z innych terenów. Dlatego w perspektywie, gdy 

będzie to możliwe ustawowo, chcemy powierzyć Spółce to zadanie. W tej chwili ustawa 

wręcz nakazuje zorganizowanie przetargu na odbiór lub na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów w sposób konkurencyjny. Dyrektywy unijne zobowiązywały Polskę do 

wprowadzenia zmiany w tym zakresie i za chwilę ten okres 2-letni na implementację 

przepisów zostanie wypełniony i będą Polsce groziły kary, więc spodziewa się, że ustawa o 

utrzymaniu czystości zmieni się o tyle, że będzie można powierzać zadania w formule in-

house. Wyjaśniając zapis „letnie i zimowe utrzymanie dróg” – zostało w uchwale zapisane bo 

musimy być przygotowani na różne scenariusze. Być może nie znajdzie się wykonawca na 

zimowe utrzymanie dróg więc aby Spółka była przygotowana i mogła to robić – w KRS już 

mają to wpisane, więc jest to tylko usankcjonowanie tego co już się stało. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Wioletta Kowieska zapytała: czy w tej chwili wiadomo jaka firma będzie wyposażała 

w pojemniki gdyż będą to pojemniki zamawiane. Jeżeli teraz nie ma przepisów 

pozwalających Spółce na odbieranie odpadów to czy jest sensowne podejmowanie takiej 

uchwały i wchodzenie w koszty, które pokryją mieszkańcy? 

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Gabrian odpowiedział, że podjęcia tych uchwał Spółka nie 

będzie mogła ogłosić przetargów , nie rozpocznie działań i zakupu pojemników – to otwiera 

drogi do tego by Spółka mogła to zadanie realizować. Opłata za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi to parapodatek już teraz obciążający mieszkańców (w tym koszty wyposażenia 

nieruchomości w pojemniki) w ryczałcie za odbiór i zagospodarowanie odpadów. 

 

Radny Piotr Dojlida poruszył kwestię struktury zatrudnienia w Spółce, która się zagęszcza, 

Burmistrtz przekazuje tam nowe strategiczne działy, jak zarządzanie drogami powiatowymi i 

gminnymi, w tym odśnieżanie i inne kwestie związane z drogami powiatowymi. Przypomina, 

że mamy ok. 80 km dróg powiatowych i tyle samo dróg gminnych – czy Spółka sobie z tym 

poradzi? Dobrze, że wymienione punkty zostały usunięte z porządku obrad bo były niezgodne 

z nowelizacją ustawy ze stycznia 2015 r. i wprowadziłyby, ponownie, radnych w błąd.  
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Zastępca Burmistrza Grzegorz Gabrian przyznał, że do pomyłki przyznał się na Komisji 

Infrastruktury stąd wniosek dzisiejszy o zdjęcie tych punktów z porządku obrad. Wyjaśniając 

pozostałe kwestie: samo wpisanie zadania „zimowe i letnie utrzymanie dróg” nie uprawnia 

Spółki do świadczenia takiej usługi, a jedynie uchwała powierzająca takie zadanie. Nie będzie 

się to odbywało bez wiedzy i zgody radnych. 

 

Burmistrz Robert Wardziński podsumowując zwrócił uwagę, że zaproponowane rozwiązanie 

pozwala na to, że mamy swój pojemnik, z naszym logo – to jego zdaniem udogodnienie życia 

mieszkańcom, uporządkowanie momentu wymiany pojemników po przetargu. W sprawie 

uchwał, które zostały usunięte z porządku obrad, proponuje przeprowadzenie rozmów z 

sołtysami, radami sołeckimi, z którymi spróbuje ustalić częstotliwość odbioru odpadów na 

terenie gminy. Chce aby mieszkańcy współtworzyli te zasady.  

 

Radny Jacek Jasiński zapytał o koszty związane z przekazaniem zadań do Spółki i rozbudową 

jej funkcjonowania. Czy wiąże się to z przenoszeniem pracowników Urzędu do Spółki?  

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Gabrian wyjaśnił, że w kalkulacji sporządzonej przez Spółkę 

nie ma wzrostu zatrudnienia tylko koszt zakupu pojemników: ok. 1,50 – 1,75 zł/poj. 

miesięcznie (brutto). Przekazanie pojemników można zrobić prawie bezkosztowo. W sprawie 

etatów w Spółce może wypowiedzieć się Prezes.  

Ponownie wyjaśnił, że zmiana uchwały nie stanowi, że Spółka będzie zarządzała drogami – o 

tym też zadecyduje Rada.  

 

Radna Wioletta Kowieska poprosiła o podanie kosztu zakupu pojemników bo, jej zdaniem, 

jeżeli będzie to kwota niższa od kwoty, która podlega pod ustawę pzp to nie będzie 

obowiązkowy przetarg , a jeżeli zakupimy część pojemników w jednym roku budżetowym , a 

część w drugim roku budżetowym to tez nie będzie obowiązywała ustawa pzp. Obawia się, że 

zostanie to zakupione i zarobi ktoś kto nie powinien. 

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Gabrian odpowiedział, że podział tego zadania na 2 lata to 

pominięcie i naruszenie ustawy pzp. Zwrócił uwagę, że w Spółce nie funkcjonuje pojęcie 

„budżet”. To będzie jedno zadanie na ok. 465 tys zł – przetarg konkurencyjny na zakup 

pojemników.  

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał, że koszty pojemników już ponosimy i funkcjonują jako 

wkalkulowane w koszty. Przejęcie tego zadania spowoduje, że przetarg na odbiór będzie o ten 

koszt pomniejszony. 

Poparcie dla projektów uchwał wyrazili radni: Siemieniuk, Gereluk i Waczyński. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys 

odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały IX/58/95 Rady Miejskiej w 

Choroszczy z dnia 23 marca 1995 r. w sprawie utworzenia spółki jednoosobowej z 

ograniczoną odpowiedzialnością Miasta i Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  3 głosy  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  (uchwała Nr VIII/74/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 
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Następnie Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały w sprawie 

powierzenia Zakładowi Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy 

Spółka z o.o zadania własnego gminy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2głosy  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   

(uchwała Nr VIII/75/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 
  

Ad. 9 – 

 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Urzędu 

Miejskiego w Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały przystąpienia do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Roman Kuźmicki wyjaśnił, że proponuje się przystąpienie do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w granicach administracyjnych 

obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, zatwierdzonego uchwałą Nr 

XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 grudnia 2001 r. w części dotyczącej 

działki o Nr geod. 690/11 położonej w obrębie miasta Choroszcz  - chodzi o jednostkową 

zmianę i poprawienie pomyłki z poprzedniej uchwały Rady Miejskiej z dnia 12 maja 2015 r. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr VIII/76/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu insp. Ewie Łukaszewicz, która wprowadziła w 

temat wyboru ławników na kadencję 2016 – 2019. 

 

Ewa Łukaszewicz wyjaśniła na wstępie, że wybory ławników odbywają się na podstawie 

ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju sądów powszechnych. Zadaniem Zespołu, 

zgodnie z art. 163 § 2 ustawy, jest wypracowanie i przedstawienie na sesji Rady Gminy opinii 

o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie. Prezes Sądu Okręgowego w Białymstoku  pismem z dnia 18 maja 

2015 r., skierowanym do Rady Miejskiej w Choroszczy, poinformował o ustalonej przez 
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Kolegium Sądu Okręgowego w Białymstoku liczbie ławników wybieranych przez Radę 

Miejską w Choroszczy do Sądu Rejonowego w Białymstoku: 

     a) do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy - 7, 

     b) do orzekania w sprawach  rodzinnych  - 4. 

W terminie do 30 czerwca 2015 r. uprawnione podmioty oraz grupy obywateli dokonają 

zgłoszeń kandydatów na ławników. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała proponowane osoby do składu Zespołu 

opiniującego: 

1) Wioletta Kowieska - radna Rady Miejskiej w Choroszczy 

2) Izabela Jeniec - Kardasz - radna Rady Miejskiej w Choroszczy 

3) Ireneusz Jabłoński - radny Rady Miejskiej w Choroszczy 

4) Stanisława Jolanta Andruszkiewicz - kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy 

5) Ewa Łukaszewicz - pracownik Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Rejonowego w Białymstoku (z jednoczesnym upoważnieniem Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Choroszczy do zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Białymstoku informacji o kandydatach na ławników, po upływie ustawowego terminu do 

zgłoszenia kandydatów na ławników określonego w ustawie Prawo o ustroju sądów 

powszechnych). 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/77/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Głos ponownie zabrała insp. Ewa Łukaszewicz, która przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w 

Białymstoku. 

 

Ewa Łukaszewicz poinformowała, że głosowanie jest tajne, odbywa się przy pomocy kart do 

głosowania sporządzonych odrębnie dla każdego rodzaju rozpatrywanych spraw. Głosowanie 

przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna. Następnie wskazała na 

najważniejsze zapisy Regulaminu dotyczące kwestii: 

1) zasad głosowania w przypadku, gdy liczba kandydatów na ławników jest mniejsza lub 

równa liczbie wybieranych ławników, 

2) zasad głosowania w przypadku, gdy liczba kandydatów jest większa niż liczba 

wybieranych ławników. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do Sądu 

Rejonowego w Białymstoku. 

 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/78/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Temat dotyczący projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy 

Choroszcz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych  omówił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się wprowadzić następujące 

zmiany: 

1) zmienia się siedzibę obwodowej komisji wyborczej w obwodzie Nr 4 z zapisu: ” Szkoła 

Filialna w Rogowie” na zapis „Świetlica wiejska w Rogowie”; 

2) zmienia się siedzibę obwodowej komisji wyborczej w obwodzie Nr 6 z zapisu: 

„Przedszkole Samorządowe w Barszczewie” na zapis „Świetlica wiejska w Barszczewie”. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Choroszcz na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/79/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 
 

 

Ad. 13 - 

 

Sekretarz Gminy przedstawił radnym temat utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w związku z planowanym referendum ogólnokrajowym. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w związku z ogłoszonym terminem 6 września 

2015 r. dla przeprowadzenia ogólnokrajowego referendum, tworzy się następujące odrębne 

obwody głosowania, ustala ich granice oraz siedziby obwodowych komisji referendalnych: 

10. Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy, 

11. Samodzielny Publiczny Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Choroszczy.  
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w związku z planowanym 

referendum ogólnokrajowym. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VIII/80/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 
 

Ad. 14 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej -  VII -   Sesji Rady Miejskiej z uzupełnieniem (str. 10) na wniosek radnej 

Wioletty Kowieskiej. 

 

Protokół został przyjęty 15 głosami za. 

 

 

Ad. 15 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 

I. W zakresie spraw dotyczących majątku gminy: 

- nabyto 3 nieruchomości na rzecz gminy,  

- dokonano sprzedaży nieruchomości w przetargu nieograniczonym. 

II. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w Walnym Zabraniu ZEC-u w Choroszczy ;  

- podjęto rozmowy z firmami asenizacyjnymi dot. gospodarki ściekowej w gminie; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz; 

- udział w Walnym Zebraniu Członków Spółdzielni Mieszkaniowej; 

- udział w spotkaniu dot. porozumień międzygminnych zawartych z Gminą Miasta Białystok; 

- podjęto rozmowy z Prezesem Przedsiębiorstwa Usługowo-Handlowo-Produkcyjnego 

„LECH” Spółka z o.o.; 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- udział w spotkaniach dot. spraw dróg i ich oświetlenia; 

- w spotkaniu z Nadleśnictwem Dojlidy w Białymstoku, w spotkaniach dot. dróg leśnych  

na działkach nr 108/1, 112, 113 w Turczynie;  

- w spotkaniach indywidualnych z mieszkańcami gminy w sprawie Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego;  

- w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami gminy Choroszcz, związanych  

z odszkodowaniami za szkody spowodowane przez dziki. 
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III. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną: 

- udział w 18. Rocznicy powstania Honorowych Dawców Krwi w Choroszczy i światowego 

Dnia Honorowego Krwiodawcy. 

IV. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

 w zakresie oświaty:  

- podjęto rozmowy z Prezesem i Dyrektorem PKS w Białymstoku w sprawie dowozu na 

terenie gminy Choroszcz;  

- przeprowadzono liczne indywidualne spotkania z dyrektorami szkół, zespołu szkół, 

przedszkoli; 

- przeprowadzono spotkania z konserwatorami szkół w kwestii przystąpienia do remontów 

szkół  

w Choroszczy w okresie wakacyjnym – w celu odpowiedniego przygotowania placówek 

oświatowych do kolejnego roku szkolnego 2015/16; 

- objęcie patronatem i przyjęcie zaproszeń od szkół i przedszkoli w gminie Choroszcz w 

zakresie wsparcia finansowego przedsięwzięć kulturalno-edukacyjnych; 

- prowadzono rozmowy z Fundacją „TARCZA” w sprawie projektu dotyczącego „Małych 

szkół”;  

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniach z organizacjami sportowymi działającymi w gminie; 

- uczestnictwo w XII Spartakiadzie Samorządowej Powiatu Białostockiego w Tykocinie 

(wraz  

z urzędnikami, radnymi oraz sportowcami z gminy), podczas której zajęto V miejsce; 

 w zakresie kultury:  

- w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu  

w Choroszczy – w zakresie współpracy dotyczącej polityki kulturalnej miasta. 

- podjecie rozmów z Miastem Białystok w zakresie porozumienia dot. uruchomienia w 

Choroszczy Karty Dużej Rodziny oraz Karty Aktywnego Seniora; 

V. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- z inicjatywy Burmistrza Choroszczy przeprowadzono w Urzędzie Miejskim audyt 

wewnętrzny mający na celu usprawnienie zarządzania urzędem pod względem 

organizacyjnym, finansowym; 

- przystąpiono do rozmów nt. opracowania zintegrowanej Strategii Rozwoju Gminy, Strategii 

Rewitalizacji, oraz Strategii Promocji Gminy Choroszcz na lata 2015-2025; 

- udział w Spotkaniu Członków Białostockiego Obszaru Metropolitalnego; 

- udział, na zaproszenie Prezydenta Miasta Białegostoku, w spotkaniu okolicznościowym z 

okazji prezentacji podlaskich gmin w Białymstoku w 25. rocznicę wolnych wyborów; 

- udział w Konferencji Podsumowującej prace Stowarzyszenie N.A.R.E.W.; 

- udział w spotkaniu roboczym poświęconym omówieniu założeń projektu partnerskiego 

„Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego i rowerowego” przewidzianego do 

realizacji w ramach Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych BOF na lata 2014-

2020”; 
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- z inicjatywy Burmistrza zorganizowano spotkanie z organizacjami pozarządowymi 

działającymi na terenie gminy w zakresie dalszej współpracy, współorganizacja wraz z 

Ośrodkiem Wspierania Organizacji Pozarządowych (OWOP) szkolenia dot. Rad Pożytku 

Publicznego; 

- udział w spotkaniu dot. projektu partnerskiego wraz z Biurem Zarządu Stowarzyszenia 

BOF; 

- organizacja spotkania biznesowego i przyjęcie delegacji polsko-koreańskiej z firmy (LG 

Innotek) – w sprawie oświetlenia ulicznego; 

- udział w spotkaniu LGD Narew (w Łapach); 

- przyjęcie delegacji z miasta partnerskiego Horochów na Ukrainie – przyjęcie delegacji w 

składzie: mera Horochowu Wiktora Godika wraz z pełnomocnikiem prezydenta Ukrainy – 

Luby Matwiejewej; 

- współorganizacja XXXIV Dni Choroszczy (19-21.06.2015). 

 

 
 

Ad. 16 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym. 

     (informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 17 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 
 

Radny Grzegorz Gereluk poprosił o wystąpienie do Policji o zwiększenie częstotliwości 

patroli na terenie miasta Choroszcz, szczególnie w godzinach wieczornych. 

 

Radny Jacek Jasiński przypomniał natomiast o zgłaszanym już wniosku w mieniu 

mieszkańców ul. Piłsudskiego o częstsze patrole Policji w okolicach końcówki tej ulicy (przy 

przepompowni) gdzie często zbierają się grupy ludzi, palą ogniska, jest alkohol. 

 

Radny Piotr Waczyński zgłosił potrzebę, jak określił w swej wypowiedzi, wpłynięcia na 

Powiat aby szybciej reagował na zagrożenia, które stwarzają zarośnięte skrzyżowania dróg 

powiatowych lub powiatowych z gminnymi na naszym terenie. Do wniosku dołączyła swój 

głos radna Wioletta Kowieska wskazując na konieczność zapewnienia w ten sposób 

bezpieczeństwa.  

 

Radny Piotr Dojlida wypowiadając się nt. współpracy z Powiatem i Radą Powiatu wskazał 

na konieczność zachęcenia radnych powiatowych do uczestniczenia w naszych Sesjach. Nie 

przychodzą, nie znają naszych spraw, albo przychodzą na krótko.  

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła problem p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) dotyczący braku zjazdu 

z Sz. Kruszewskiej na jego pola. Problem postał; podczas budowy ścieżki rowerowej wzdłuż 

Sz. Kruszewskiej. Była na miejscu i potwierdza, że zjazd taki był bo pozostały po nim 
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materiały (bruk) jak i w podobnych innych miejscach. Jej zdaniem to nie rolnik (mieszkaniec) 

powinien ponosić koszty wykonania zjazdu. Ustawa mówi, że należy uwzględnić zjazdy 

istniejące; nawet jeżeli była to samowola powstała za czasów carskich to trzeba ją 

zalegalizować i pomóc tym ludziom w wyjaśnieniu tej sprawy. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zgłosił wniosek o skierowanie do Powiatowego Zarządu Dróg 

pisma dotyczącego zabezpieczenia skrzyżowania Sz. Kruszewskiej z tzw. betonówką poprzez 

właściwe oznakowanie (szczególnie Sz. Kruszewskiej). 

  

Radny Jacek Jasiński poprosił o ustawienie ławek na przystankach autobusowych przy ul. 

Mickiewicza z uwagi na potrzeby osób starszych. 

Pytanie do Prezesa ZEC – Wod: jak będą rozwiązane problemy z ubytkami wody na terenie 

Rogówka i Rogowa? U części mieszkańców płynie zanieczyszczona woda co powoduje 

awarie urządzeń domowych. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na konieczność popryskania ziela rosnącego na 

chodniku i ścieżce rowerowej wzdłuż Alei Niepodległości.  

 

Prezes Mariusz Wróbel wyjaśnił, że nie ma sygnałów o awarii urządzeń- jeśli takie będą to 

będą reagować. Odnośnie ubytków wody – chodzi o stację uzdatniania wody w Rogowie, 

która powstała ok. 20 lat temu i nie była nigdy modernizowana. Jest to jednostopniowy 

system pompowania wody; mamy 2 studnie, hydrofornię i system uzdatniania wody . Pompa 

pompuje wodę , przechodzi przez system uzdatniania i idzie do sieci. W ostatnim okresie było 

dość sucho i znikało z sieci ok. 150 m
3 

wody (najwięcej w godzinach 23-5). Jeżeli nie ma 

wody w studni – pompa się wyłącza. Mieszkańcy muszą informować Spółkę, że w danej 

studni nie ma wody i wtedy pracownik reaguje – po uruchomieniu woda narusza osad dlatego 

jest czasami brunatna. Czyszczą system na tzw. końcówkach ale nie zawsze to pomaga. Co do 

kradzieży wody – już się tym zajął i podjął pewne działania. Podpisał umowę z firmą, która 

ma zmodernizować stację w Rogowie i Złotorii, wtedy na pewno jakość wody poprawi się. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając na pytania radnych wyjaśnił, że: 

1) radni powiatowi są zapraszani, łącznie z przekazaniem programu Sesji, jego zdaniem 

trudno zmusić osobę aby przyszła na Sesję, 

2) przypomniał, że radni w zmianach w budżecie zwiększyli środki na dodatkowe patrole 

Policji w okresie wakacyjnym; porozumienie w tej kwestii zostanie zawarte z 

naciskiem na działania odnośnie miejsc wskazanych przez radnych, 

3) zarośla na drogach powiatowych – zarządca drogi decyduje o pracach, ale od jakiegoś 

czasu nalegał i prosił o wznowienie tych czynności na terenie miasta i gminy 

Choroszcz, 

4) wykonawcą ścieżki rowerowej jest Urząd Marszałkowski, idzie ona w pasie drogi 

powiatowej i gmina nic nie może zrobić w sprawie p.* (wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego). Projekt 

został zatwierdzony w takiej formie i pewnych rzeczy nie można już zrobić. 

Poinformował, że doprowadził do spotkania przedstawicieli PZD i Urzędu 

Marszałkowskiego i pewne działania zostały podjęte i przyspieszone odnośnie 

dodatkowych wjazdów. Jeżeli jednak zarządca drogi upiera się, że w dokumentacji 

drogi nie było tego zjazdu i nie mamy dokumentów na potwierdzenie tego to zostaje 

tylko doprowadzenie do pewnego kompromisu, 
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5) ścieżka i chodnik przy Alei Niepodległości nie jest dostatecznie użytkowana stąd ziele 

– zostanie to oczyszczone. 

 

Radny Andrzej Kościuczyk zapytał o możliwość wyznaczenia w Urzędzie pracownika do 

pomocy rolnikom przy wycenie szkód wyrządzonych przez dziki? 

 

Radny Jacek Jasiński wyjaśnił, że zgodnie z ustawą Prawo łowieckie szkody tego typu 

szacuje Polski Związek łowiecki – na terenie obwodów łowieckich. Marszałek Województwa 

szacuje na terenach wyłączonych z terenów łowieckich oraz szkody wyrządzone przez łosie 

na terenach obwodów łowieckich. Inne zwierzęta chronione prawem szacuje Okręgowa 

Dyrekcja Ochrony Środowiska. Przy szacowaniu szkód mogą uczestniczyć: Podlaska Izba 

Rolnicza, Polski Związek Łowiecki i pracownik Gminy. Burmistrz może wyznaczyć taka 

osobę, ale powinna być ona przeszkolona i orientować się w wycenie szkód łowieckich. Być 

może można się z tym również zwrócić do pracownika ODR. 

 

Radna Izabela Jeniec – Kardasz poprosiła o rozważenie możliwości położenia progu 

zwalniającego na ul. Powstania Styczniowego na wysokości Zespołu Szkół z uwagi na 

bezpieczeństwo dzieci szczególnie uczniów klas IV-VI, którzy od września 2015 r. rozpoczną 

naukę w tej szkole. 

 

 

 

Ad. 18 – 

 

Przedstawiciele mieszkańców miejscowości Barszczewo, Ogrodniki, Oliszki, ul. 

Zastawie I w Choroszczy zwrócili się z prośbą o uruchomienie nowej linii komunikacji 

miejskiej trasą Choroszcz – Barszczewo – Białystok. Mieszkańcy wymienionych 

miejscowości borykają się codziennie z problemem związanym z dojazdem do szkoły, do 

pracy, a w przypadku osób starszych – do lekarza. Przekazują Burmistrzowi projekt 

uwzględniający godziny przyjazdów i odjazdów oraz jak najbardziej ekonomiczną trasę linii 

np. 103 BIS. Zwrócono przy tym uwagę, że obecny przewoźnik jest niepunktualny, przejazdy 

są drogie, jeżdżą bardzo rzadko, samochody są w złym stanie technicznym. 

 

Burmistrz Robert Wardziński ustosunkowując się stwierdził, że jest to cenna uwaga, rozumie 

jednak że chodzi o trasę Sz. Kruszewską bez zjazdów w bok i z dojazdem do Białegostoku 

gdzie jest możliwość przesiadki na inne linie. Przedstawi kosztorys do przedstawionej 

propozycji (poprosił o dołączenie mapki do wniosku), ale nie jest to inwestycja na budżet 

roku 2015 ponieważ nie ma możliwości przesunięcia środków, można to zaplanować na 

budżet roku następnego. 

 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo przypomniał słowa kierownika Wydziały Przewozów 

p. Jakubowskiego, że jeśli powstanie nowa linia konkurencyjna to nie będzie kursów PKS. 

Przewoźnik nie będzie woził powietrza więc trzeba już teraz dopłacać do kursów PKS. Jego 

zdaniem, najbardziej alternatywnym wyjściem jest rozmowa z PKS nt zwiększenia 

częstotliwości i dojazdów do innych miejscowości jak np. Barszczewo. Uruchomienie linii 

103 BIS kosztowałoby ok. 300 tys zł – czy stać gminę na takie koszty? 
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* ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) poprosił o wycięcie krzaków oraz poszerzenie i wyrównanie drogi 

kościukowskiej, która wybijana jest przez ciężarówki ze żwirem. 

Włączając się do dyskusji odnośnie połączenia komunikacyjnego Sz. Kruszewską 

zasugerował rozwiązanie, aby 103 który zawraca przy cmentarzu puścić na Sz. Kruszewską 

drogą kościukowską, tym bardziej, że jest przy niej dużo nowej zabudowy. 

 

Andrzej Łukaszewicz sołtys wsi Sienkiewicze zgłosił następujące sprawy: 

1) żeby na drogę Kruszewo – Sienkiewicze – Białystok wrócił znak zabudowy co 

spowoduje ograniczenie prędkości, 

2) ustawić oświetlenie skrzyżowania Sienkiewicze – Sz. Kruszewska ponieważ jest tam 

duży ruch i przejście pieszo-rowerowe, 

3) naprawić mostek miedzy Porosłami i Sienkiewiczami będący jedynym przejazdem na 

łąki mieszkańców Porosł – w tej chwili nie można po nim przejść, 

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły poruszył następujące kwestie: 

1) jakie następne inwestycje typu ulica, chodnik będą robione w Porosłach po wykonaniu 

kanalizacji i sieci internetowej? 

2) przy budowie przepompowni została naruszona struktura boiska - wg jego oceny jest 

to do naprawienia. Firma, która ma wykonać ogrodzenie boiska stwierdziła, że nie 

może tego zrobić w tym miejscu – prośba o rozwiązanie tego problemu, ponieważ 

Spółka ZEC – Wod twierdzi, że wykonała przepompownię zgodnie z dokumentacją. 

 

Roża Urban sołtys wsi Zaczerlany poruszyła następujące sprawy: 

 

1) prośba o przeniesienie punktu „wolne wnioski” sołtysów na początek sesji aby można 

było zadać pytanie radnym powiatowym, którzy nie bardzo wiedzą jakie kłopoty są na 

wsi, 

2) był wywożony czarnoziem i po obu stronach Sz. Kruszewskiej jest takie pobocze, że 

nikt nie zjedzie z drogi; dla przykładu podała gminę Turośń, gdzie pobocza są zdjęte – 

prośba o zainteresowanie się tym problemem i naprawę poboczy przy Sz. 

Kruszewskiej, 

3) będąc przy temacie Sz. Kruszewskiej zwróciła uwagę na konieczność wycięcia 

krzaków przy Sz. Kruszewskiej, które zagrażają bezpieczeństwu. 

 

 

Ad. 19 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad VIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 


